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Protokół nr XV/20

XV Sesja Rady Gminy Ornontowice

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2020 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:00 tego samego dnia.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2,3 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych.
Obecni:
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący  Rady  Gminy  powitał  obecnych  na  sesji  radnych,  pracowników  Urzędu  Gminy,
zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję mieszkańców Ornontowic, stwierdzając, że na ustawowy stan
15-tu radnych obecnych jest 14-tu radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
W związku z wnioskiem Wójta dotyczącym zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia
szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od
właścicieli  nieruchomości  z terenu gminy Ornontowice i  zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ze względu
na  konieczność  zaopiniowania  w/w  projektu  uchwały  przez  SANEPID,  Przewodniczący  Rady  Gminy
przystąpił do przeprowadzenia głosowania w sprawie zdjęcia z porządku w/w projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:     zdjęcia z  porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości z terenu gminy Ornontowice i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek



NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Projekt uchwały w sprawie  określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  z  terenu  gminy  Ornontowice
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, został jednogłośnie zdjęty z porządku obrad.

Kolejno Przewodniczący Rady poinformował, że jest wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad
2 projektów uchwał w sprawie:

 wyrażenia  woli  przystąpienia  do  realizacji  zadania  pn.  "Budowa  oczyszczalni  ścieków
Ornontowice  Północ  oraz  sieci  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  wraz  z  infrastrukturą"
w formule partnerstwa publiczno-prywatnego,

 wydawania miesięcznika samorządowego "Głos Ornontowic" 

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  wprowadzenia  do  porządku obrad  projektu  uchwały  w sprawie   wyrażenia  woli
przystąpienia  do  realizacji  zadania  pn.  "Budowa  oczyszczalni  ścieków  Ornontowice  Północ  oraz  sieci
kanalizacji sanitarnej i deszczowej wraz z infrastrukturą" w formule partnerstwa publiczno-prywatnego. 

Projekt  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  woli  przystąpienia  do  realizacji  zadania  pn.  "Budowa
oczyszczalni  ścieków  Ornontowice  Północ  oraz  sieci  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  wraz
z infrastrukturą" w formule partnerstwa publiczno-prywatnego, został jednogłośnie wprowadzony do
porządku obrad.

Głosowano  w  sprawie: wprowadzenia  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie   wydawania
miesięcznika samorządowego "Głos Ornontowic".

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Projekt  uchwały  w  sprawie   wydawania  miesięcznika  samorządowego  "Głos  Ornontowic",  został
jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad.

Kolejno Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad.

Głosowano w sprawie: przyjęcia zmienionego porządku obrad. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka



Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W  przedmiotowym  punkcie  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  protokołu
Nr XIV/19 z sesji, która odbyła się dnia 18.12.2019 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z ostatniej sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Protokół Nr XIV/19 z sesji, która odbyła się dnia 18.12.2019 r., został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

4. Informacja i dyskusja na temat silnych wstrząsów i tąpnięć na terenie gminy Ornontowice.

Zaproszeni gości w osobach:

1. Roman Sus – Dyrektor Okręgowego Urzędu w Gliwicach,

2. Krystyna Stec – geofizyk - Główny Instytut Górnictwa,

3. Jolanta Adamik – Plutecka - Kierownik Zespołu Zespół Zagrożeń Naturalnych JSW S.A,

4. Jan Płaczek – Kierownik Działu Przygotowania Produkcji, Inwestycji i Rozwoju Kopalni, 

5. Zbigniew Szreder – inż. ds. Tąpań i Geofizyki KWK „Budryk”,

6. Piotr Stajno – Kierownik Wydziału Szkód Górniczych KWK „Budryk”,

7. Dariusz Kluczniok – gł. inż. mierniczo-geolog. KWK „Budryk”,

Przedmiotowy punkt dotyczył tematu silnych wstrząsów i tąpnięć jakie w ostatnim czasie miały miejsce  na
terenie gminy Ornontowice. 
Zaproszenie goście omówili sprawy dotyczące:

• bieżącej i planowanej eksploatacji w roku bieżącym,
• aktywności sejsmicznej związanej z działalnością górniczą,
• oceny dynamicznego oddziaływania wstrząsów wysokoenergetycznych na obiekty powierzchniowe,
• zakresu spraw jakimi zajmuje się Główny Urząd Górniczy,
• prowadzonych prac związanych z ograniczeniem wstrząsów i tąpnięć,
• współpracy gminy z instytucjami górniczymi.

Zaproszeni  goście  odpowiadali  również  na  pytania  radnych,  wójta  i  obecnych  na  sesji  mieszkańców
dotyczące m.in.:

• zagrożeń życia i zdrowia mieszkańców gminy jakie mogą spowodować w/w wstrząsy i tąpnięcia, 
• uszkodzeń budynków oraz innego mienia w wyniku wstrząsów i tąpnięć, 
• odszkodowań za poniesione szkody,
• możliwości zapobiegania w/w zjawiskom,

Na  zakończenie  Przewodniczący  Rady  podziękował  zaproszonym  gościom  za  obszerne  przedstawienie
wszystkim zebranym tematów związanych z funkcjonowaniem i wpływem kopalni na teren Gminy a co za
tym  idzie  i  niepożądanych  zjawisk  jakimi  są  wstrząsy  i  tąpnięcia.  Jak  podkreślił  Przewodniczący
z przedstawionych informacji jasno wynika, iż wszystkie niepokojące zjawiska są monitorowane nie tylko
przez kopalnię ale także przez niezależne instytucje. Świadczy to o tym, że w głównej mierze ma to na celu



zarówno zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańców jak i górników pomimo tego, że niektórych zjawisk tak
naprawdę nie da się do końca przewidzieć.

5. Podsumowanie pracy Rady Gminy i Komisji Stałych w 2019 roku.
We wskazanym punkcie przewodniczący wszystkich Komisji Stałych Rady Gminy dokonali podsumowania
pracy Komisji w roku 2019. 
Kolejno głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił podsumowanie pracy Rady Gminy za ubiegły
rok.

6. Podsumowanie realizacji zadań inwestycyjnych za 2019 rok z informacją o pozyskanych środkach
zewnętrznych w roku 2019.
Informacje dotyczące realizacji  zadań inwestycyjnych za 2019 rok z informacją o pozyskanych środkach
zewnętrznych  w  roku  2019  w  postaci  prezentacji  multimedialnej  przedstawiła  Pani  Beata  Drobny  –
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Inwestycji.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji  Stałych odczytali  kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji,  które
odbyły się w miesiącu styczniu br. Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz Zientek. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach za 2019r.
oraz zawartą w nim propozycję podziału zysku netto,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego
Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach za 2019r. oraz zawartą w nim propozycję podziału zysku netto,

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XV/128/20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdro-
wia w Ornontowicach za 2019r. oraz zawartą w nim propozycję podziału zysku netto, została przyjęta
jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego w 2020 roku,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji  celowej na pomoc finansową dla
Powiatu Mikołowskiego w 2020 roku,



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała  Nr  XV/129/20  w  sprawie udzielenia  dotacji  celowej  na  pomoc  finansową  dla  Powiatu
Mikołowskiego w 2020 roku, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2020 roku,
 Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  przyjęcia  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Mikołowskiemu w 2020 roku.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XV/130/20 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2020
roku, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych w Ornontowicach,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
W związku z koniecznością dokonania autopoprawek we wskazanym wyżej projekcie Pani Beata Drobny
omówiła wprowadzone autopoprawki tj.w § 1 ust.1pkt 1podp.2, 4, pkt.3, pkt.5,
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na
drogach gminnych w Ornontowicach,

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)



Grzegorz Pałka

Uchwała  Nr XV/131/20  w  sprawie ustalenia  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  na  drogach
gminnych w Ornontowicach, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

e)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Zbigniew Machulik, Ryszard
Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka
PRZECIW (3)
Wojciech Kubicki, Łukasz Machulik, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała  Nr  XV/132/20  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty
za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi, została przyjęta zwykłą większością głosów - załącznik     nr   8   do protokołu.  

f) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:   przyjęcia uchwały w sprawie  terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi,

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XV/133/20 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

g)  określenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Ornontowice i zagospodarowania tych odpadów,



w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, -
projekt uchwały wyprowadzony z porządku obrad

h)  regulaminu  korzystania  z  Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  (PSZOK)
w Ornontowicach przy ul. Brzozowej.
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie regulaminu korzystania z Punktu Selektywnej Zbiórki
Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Ornontowicach przy ul. Brzozowej.

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XV/134/20 w sprawie  regulaminu korzystania z Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów
Komunalnych (PSZOK) w Ornontowicach przy ul. Brzozowej, została przyjęta jednogłośnie - załącznik
nr   10   do protokołu.  

i)  wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania pn. "Budowa oczyszczalni ścieków Ornontowice
Północ oraz sieci kanalizacji sanitarnej i deszczowej wraz z infrastrukturą" w formule partnerstwa
publiczno-prywatnego.
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29.01.2020r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania pn.
"Budowa  oczyszczalni  ścieków Ornontowice  Północ  oraz  sieci  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  wraz
z infrastrukturą" w formule partnerstwa publiczno-prywatnego. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XV/135/20 w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania pn. "Budowa
oczyszczalni  ścieków  Ornontowice  Północ  oraz  sieci  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  wraz
z  infrastrukturą"  w  formule  partnerstwa  publiczno-prywatnego,  została przyjęta  jednogłośnie  -
załącznik     nr   11   do protokołu.  



j) wydawania miesięcznika samorządowego "Głos Ornontowic" 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
W temacie w/w uchwały głos zabrał Wójt informując, że dotychczas w/w miesięcznik był wydawany przez
ARTerię,   jednakże  w  związku  z  powstaniem  w  Urzędzie  nowego  Referatu  Promocji  i  Informacji
postanowiono, iż wydawaniem „Głosu Ornontowice” zajmie się wyżej wskazany Referat. Stąd też nastąpiła
potrzeba sporządzenia odpowiedniej uchwały aby wszystko odbywało się zgodnie z przepisami prawa.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:   przyjęcia  uchwały  w  sprawie  wydawania  miesięcznika  samorządowego  "Głos
Ornontowic" 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik,  Zbigniew  Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Sebastian  Spyra,  Patryk
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek
NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała  Nr  XV/136/20  w  sprawie  wydawania  miesięcznika  samorządowego  "Głos  Ornontowic",
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12   do protokołu.  

10. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• podsumowania działalności Wójta w roku 2019,
• realizacji uchwał Rady Gminy,
• pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami,
• odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych złożone podczas ostatniej sesji,
• realizacji zadań strategicznych, inwestycyjnych, remontowych i pozostałych:

◦ przygotowywanie Oceny Efektywności PPP (partnerstwo publiczno-prywatne) odnośnie budowy
oczyszczalni  ścieków  oraz  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  w  Gminie  Ornontowice  -
opracowano ocenę efektywności PPP i 20 stycznia złożono wniosek o opinię do Ministra,

◦ Fundusz  Dróg  Samorządowych  -  na  ul.  Orzeskiej  prace  są  kontynuowane,  natomiast  na  ul.
Tartacznej w dniu 27 stycznia odbyło się pierwsze spotkanie z mieszkańcami,

◦ wymiana  oświetlenia  ulicznego  na  obszarze  rewitalizacji  Gminy  Ornontowice  -  rozpoczęto
realizację, wykonano wymianę na 132 z 218 opraw,

◦ wymiana  oświetlenia  ulicznego  na  terenie  Gminy  Ornontowice  -  złożono  wniosek  o
dofinansowanie na wymianę kolejnych 279 opraw,

◦ Słoneczna Gmina Ornontowice II - rozpoczęto ok. 30 audytów technicznych,
◦ złożono  wniosek  do  NFOŚ  o  dofinansowanie  przedsięwzięcia  dotyczącego usuwania  folii

rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej,
◦ podpisano  umowę  na  współorganizowanie  z  Powiatem  i  gminami  Powiatu  Mikołowskiego,

konkursu ekologicznego dla uczniów szkół podstawowych pt. „Drugie życie odpadów”,
◦ 10 stycznia br., z inicjatywy Urzędu Gminy odbyły się wizje w terenie z udziałem przedstawicieli

PINB  dotyczące stanu technicznego budynków przy ul. Zwycięstwa 78 i Bujakowskiej 21,
◦ na bieżąco wykonywane są kontrole smogowe,

◦ od lutego będzie obowiązywała aplikacja Eco harmonogramy, szczegółowe informacje zostaną
umieszczone na stronie internetowej,

◦ szalety komunalne od początku 2020 roku są nieodpłatne,



◦ kontynuowane  są  prace  związane  z  karczowaniem  i  uporządkowaniem  terenów  przy  ul.
Sosnowej,  koszenie  górki  przy  ul.  Działkowej,  rejonu za  garażami  przy  ul.  Akacjowej  oraz
karczowaniem i pielęgnacją drzew przy ul. Krótkiej,

◦ na  bieżąco  odbywa się  łatanie  asfaltem na  zimno dziur  w nawierzchni  dróg  gminnych oraz
nadzór nad awariami słupów oświetleniowych ,

◦ nadzorowano  prace  naprawcze  przebudowy  kanalizacji  deszczowej  przy  ul.  Bujakowskiej
w ramach naprawy szkód górniczych,

◦ dofinansowanie  żłobkowe  -  od  początku  roku  zostało  złożonych  20  wniosków  na
dofinansowanie, 

◦ na dzień 31.12.2019  na terenie Gminy było 5929 mieszkańców z zameldowaniem stałym oraz
151 z czasowym, co daje ilość jest 6080,  

◦ zajęcia  z  „Akademii  biegania”   zostaną  wznowione  od   4  lutego  br.,  na  Orliku  przy
ul. Akacjowej, a poprowadzi je firma Inżynieria biegania,

◦ zawody narciarskie o Puchar Wójta Gminy odbędą się 29 lutego na stoku Złoty Groń w Istebnej. 
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionych informacji.

11. Informacje Przewodniczącego Rady.
W przedmiotowym  punkcie  Przewodniczący  Rady  przekazał  informacje  dotyczące  korespondencji  jaka
wpłynęła do Biura Rady:

• sprawozdanie  Wójta  Gminy  z  udzielonego  dofinansowania  w  2019  r  do  zakupu  ekologicznych
systemów grzewczych oraz usunięcia odpadów azbestowych,

• odpowiedzi  Powiatowego  Zarządu  Dróg  na  apel  Rady  Gminy  Ornontowice  dotyczący  poprawy
bezpieczeństwa  ruchu  drogowego  w  ciągu  ul.  Zwycięstwa  w  rejonie  wysepki  od  strony  wlotu
z Gierałtowic,

• rozliczenia dotacji udzielonej w 2019 r. dla GKS „Gwarek” dotyczącej projektu z zakresu rozwoju
sportu na terenie Gminy, 

• przyznanej dotacji w roku 2020 r.  dla GKS „Gwarek” w zakresie rozwoju sportu na terenie Gminy
Ornontowice.

12. Interpelacje radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady odczytując interpelację radnych: Henryka
Nieużyły,  Sebastiana Spyry oraz Zbigniewa Machulika dotyczącą trudności  z parkowaniem samochodów
w okolicy Zespołu Szkolno – Przedszkolnego.
Przedmiotowa interpelacja została przekazana do odpowiedniej komórki Urzędu Gminy w celu udzielenia
odpowiedzi.

13. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady – w związku z ogłoszonymi w ostatnim czasie
konkursami dotyczącymi możliwości aplikowania o zewnętrzne środki finansowe -  zwrócił się z pytaniem
do  Pani  Justyny  Sittek-Goj  –  czy  Gmina  będzie  pozyskiwała  zewnętrzne  środki  finansowe  dotyczące
dofinansowania na usuwanie azbestu?
W odpowiedzi Pani Naczelnik oznajmiła, że istnieje taka możliwość, zarówno Wojewódzki jak Narodowy
Fundusz Ochrony Środowiska corocznie ogłasza konkursy związane z usuwaniem azbestu. 
W związku z przeprowadzoną ankietyzacją wśród osób które mają na swej nieruchomości azbest i faktem, że
zgodnie z przepisami prawa czas na jego usuniecie jest do 2032, w roku bieżącym postanowiono zająć się
przede  wszystkim  akcja  informacyjno-edukacyjną,  która  pozwoli  na  zwiększenie  zainteresowania
mieszkańców  do  chęci  usunięcia  azbestu  co  z  kolei  wpłynie  na   zasadność  wystąpienia  o  w/w środki
finansowe.

Drugie pytanie Przewodniczący Rady skierował do Pani  Beaty Drobny – Naczelnika Wydziału Rozwoju
i  Inwestycji  –  czy  Gmina  będzie  aplikowała  o  pozyskanie  środków  zewnętrznych  związanych
z odnawialnymi źródłami energii ze względu na utworzenie listy rezerwowej osób, które chciałyby dołączyć
do projektu „Słoneczna Gmina”?
W odpowiedzi  Pani  Naczelnik  wyjaśniła,  że  konkurs  który  został  ogłoszony  w  tym  temacie  pochodzi
z  Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych  i  nie  jest  to  konkurs  otwarty  lecz  dedykowany  w  stronę
subregionu  centralnego.  Gmina  niestety  nie  może  wystąpić  o  wskazane  środki,  gdyż  środki  finansowe
pozyskane na projekt Słoneczna Gmina II pochodzą z tego instrumentu finansowania. Istotą ZIT jest to, iż



gminy  wchodzące  w  skład  subregionu  alokują  na  początku  perspektywy  środki  na  konkretne  osie
priorytetowe z czego też Gmina Ornontowice skorzystała i w pełni wykorzystała środki finansowe  na projekt
„Słoneczna Gmina II”. W związku z czym nie ma możliwości pozyskania dodatkowych środków.
Obecnie nie został rozpisany przez instytucje zarządzające żaden konkurs, do którego nasza Gmina mogłaby
złożyć wniosek ale w przypadku pojawienia się takiej możliwości Gmina rozpocznie procedury o pozyskanie
środków na w/w cel.

14. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl
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